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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

 

VI Saziv 

Jesenje zasedanje 

Komisija za prava i interese zajednica i povratak 

Sednica br. 31  

Priština, dana 28.1.2019.godine, u 12:00 časova 

Zgrada Skupštine , sala N-302 

 

ZAPISNIK 

Sednici su prisustvovali: Xhelal Sveçla i Danush Ademi, zamenik predsednika, Kujtim Shala, 

Fadil Beka, Haxhi Shala, Rasim Selmanaj, Albert Kinolli, Mufera Shinik, Slobodan Petrović  i 

Veton Berisha, članovi. 

Odsutni: Igor Simić, Jasmina Živković, Saša Milosavljević,  Zoran Mojsilović i Duda Balje .  

 

Ostali učesnici:  Senad Karaahmetoviq, OEBS: Pleurat Kurti, EUSR;  Hajrudin Skënderi 

Švedske ambasade; Ndriçim Çekaj, KDI; Zijush Ahmeti, KKK i Celal Iliaz, Direkcija za medije 

i odnose sa javnošću. 

 

Osoblje za podršku komisije: Nataša Prica-Tišma i Drita Çarkaxhiu. 

 

Sednicom je predsedavao:  Xhelal Sveçla, potpredsednik Komisije.   

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih dana 12.12.2018.godine i 20.12.2018.godine; 

3. Razmatranje i  usvajanje izveštaja rada Komisije za 2018.godinu;  

4. Razmatranje Nacrt  plana  rada Komisije za 2019.godinu;  

5. Razmatranje Nacrt zakona br. 06/L-133  o budžetskim podelama Republike Kosova, za  

2019.godinu, sa izveštajima amandmana Funkcionalne komisije za budžet i finansije; 

6. Pod razno. 

 

1.  Usvajanje dnevnog reda; 

 

Predsednik, konstatovao je da  je dnevni red usvojen jednoglasno, bez izmena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih dana 12.12.2018.godine i 

20.12.2018.godine. 

 

Potpredsednik, je zaključio da je Komisija jednoglasno usvojila zapisnike sa sednica održanih 

dana 12.12.2018.godine i 20.12.2018.godine, bez primedbi. 

 

 

3. Razmatranje i usvajanje izveštaja rada Komisije za 2018.godinu  
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Xhelal Sveçla, zamenik predsednika, rekao je  da ispred vas je izveštaj rada za 2018.godinu,  gde 

su uključene sve aktivnosti, u sklopu unutrašnjeg organizovanja  i procedura funkcionisanja i 

održavanja rada komisije, za 2018.godinu. 

 

Pošto nije imalo dodatih diskusija, Komisija za prava i interese zajednica i povratak, donela je: 

 

Zaključak 

Komisija je jednoglasno usvojila izveštaj rada Komisije, za 2018.godinu. 

  

4. Razmatranje Nacrt plana o radu Komisije za 2019.godinu. 

 

Zamenik predsednika, naglasio je da Predsedništvo Skupštine, na osnovu člana 67.6 Ustava 

Kosova i članu  15 Poslovnika Skupštine, na održanoj sednici dana 18 januar 2019.godine, 

razmatralo je zakonodavni program Vlade Republike Kosova, za 2019. godine. Ovom prilikom,  

došlo je do zaključka da Parlamentarne komisije treba da izrade  periodične planove rada i 

program rada Komisije, do 31 januara 2019.godine. 

Tokom izvršavanja određenih zadataka, Komisija će razmatrati  Nacrt plana rada, koji je vodič 

rada i aktivnosti, koje se odnose na odgovornosti Komisije. 

 

On je rekao da ovaj plan ne uključuje sve aktivnosti za kalendarsku godinu. Komisija treba da 

realizuje svaki mesec po dve posete na terenu, po mogućnosti da se zakazuju sastanci sa 

Gradonačelnicima opština, uspostavljanje kontakta sa građanima, sa grupama od interesa, 

različitim institucijama i nevladinim organizacijama. Takođe, jednom mesečno, da se pozivaju  

ministri odgovarajućih ministarstva da podnesu izveštaj. 

U prvoj nedelji meseca februar, da se realizuje poseta u SO Zubin Potok, nakon dve nedelje u SO 

Leposavić,  pitanje koje je u interesu razvoja procesa dijaloga, i posebno prilagođavanju zahteva 

drugih zajednica. 

 

On je zatražio od članova komisije da daju njihove sugestije u  Nacrtu plana rada, sa ciljem da se 

isti dopuni i usvoji na ovom sastanku.  

 

Veton Berisha,  složio se sa datim predlozima i predložio da se doda kao tačka : planiranje 

aktivnosti i sa ostalim mehanizmima, koji se nadovezuju sa pitanjem zajednice, kao što su, 

Opštinska kancelarija za zajednice, Kancelarija za zajednice pri Kancelariji premijera i 

Savetodavno veće za zajednice i Konsultativno veće, pri uredu Predsednika, koji moraju 

izveštavati  o planu i razvoju njihovog rada.  

 

Kujtim Shala, rekao je da prema neodređenoj agendi, komisija  treba da usvoji plan rada za 

2019.godinu, u načelu i predložio da komisija odredi jedan sastanak  u mesecu februar, po 

mogućnosti  da isti dopuni i izmeni. 

 

Zamenik predsednika,  rekao je da Komisija ima nadležnosti da periodično proverava svoj plan 

rada i aktivnosti i da isti izradi sa zahtevima i potrebama. 

Na osnovu ovih nadležnosti, predlažem da Komisija organizuje radionicu, unutar teritorije 

Kosova, u prvoj nedelji meseca februar.  

       

 

 

 

 

Nakon diskusija, Komisija za prava i interese zajednica i povratak, donela je     
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Zaključak 

Komisija je usvojila plan rada za 2018.godinu,  sa obrazloženjem da se dopuni sa sledećom 

tačkom :  

U prvoj nedelji meseca februar, Komisija će organizovati radionicu , kako bi izmenila i dopunila  

plan rada za 2019.godinu, u saradnji sa administracijom i misijom OEBS-a. 

 

5. Razmatranje Nacrt zakona br. 06/L-133 o budžetskim podelama budžeta Republike 

Kosova, za 2019.godinu,  sa izveštajem amandmana Funkcionalne komisije za 

budžet i finansije. 

 

Zamenik predsednika, da je na je na  razmatranje Nacrt zakona br. 06/L-133 o budžetskim 

podelama  budžeta Republike Kosova, za 2019.godinu i zatražio od članova komisije da se 

izjasne, ako ima neki predlog  ili sugestija  u Nacrt zakona i izveštaj sa amandmanima 

Funkcionalne komisije.  

 

Komisija će razmatrati Nacrt zakona i izveštaj Funkcionalne komisije  za budžet i finansije,  a 

posebno će razmatrati  predlog-amandmane date od nekih članova komisije, pošto  većina od 

njih nije dobila podršku od Funkcionalne komisije. 

 

Zamenik predsednika,  prvo je dao na glasanje date predloge poslanika Duda Balje i  Bahri 

Shabani.  

Nakon diskusija, konstatovano je da Komisija je usvojila iste sa 5 glasa Za,  3 Protiv i 1 Uzdržan.   

 

Zamenik predsednika, dao je na razmatranje 100 amandmana, sa dva predloga, i otvorio 

diskusiju za ovu tačku. 

 

Danush Ademi i Mufera Shinik, predložili su da se zakaže jedan sastanak sa sutrašnji dan, u 9:30 

časova, kako bi se dobila odgovarajuća objašnjenja u vezi sa amandmanom 100 A),  pod stav 1 i 

2, i amandman B) predložen od strane PG 6+. 

 

Kujtim Shala, dao je dodatna objašnjenja. Amandman 100,  odnosi se na izmenu naslova : u 

stav 1, radi se o  “projektu za podršku zajednica, gde se iznos 0 menja  i dodaje se novi projekat  

“projekat za zajednice PG 6+” u iznosu od 2,500,000 evra, i da  700, 000  evra proizilaze kao 

izvor finansija iz prihoda KAP-a. 

Što se tiče, stava  2, radi se o “projektu drugih zajednica” u iznosu od 1.200.000 evra. Dok, što se 

tiče predloga PG 6+ , isti je obuhvaćen u amandmanu 100 A). Na kraju, rekao je da budžetska 

podela dva stava , je jasna. 

 

Nakon ovih pojašnjenja, Danush Ademi i Mufera Shinik, izjasnili su se da će glasati Zakon u 

celini i izveštaj sa amandmanima Funkcionalne komisije.   

 

Veton Berisha, izneo svoj stav da zajednice treba da se pozivaju,  kao što je određeno Ustavom. 

Što se tiče  predloženog projekta  od strane PG 6+, dobro je da razmotri pitanje i koje će 

zajednice biti korisnici sa ovim projektom.  

 

Berisha, smatra da amandman 100 A) stav 1, sredstva su namenjena za zajednice PG 6+ , gde 

egipćanska zajednica ne pripada. U ovom slušaju, u redu je sa egipćanskom zajednicom jer 

njihove zahteve realizuju se u okviru ovog budžeta.  

On je predložio da amandman 100 A) stav 1.2, da se preformuliše tekstom u nastavku: 

U budžetskoj organizaciji ‘’Ministarstvo rada i socijalnog staranja ’’, sa organizacijskim kodom  

209, u pod-program “Institucije” 00700, u kategoriji  “kapitalni troškovi” u tabeli 

3.2 dodaje se novi projekat  “Projekat za ne većinske i ne srpske zajednice” koje nisu deo PG 6+ 

i PG  Srpske Liste” u iznosu od 1,200,000 evra. 
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Osim podnesenog amandmana, on je predložio i drugi amandman,  pod sledećem:, “u celom 

tekstu Nacrt zakona, briše se skraćenica ‘’RAE’’  i zamenjuje se rečju ‘’ za zajednicu Roma, 

Aškalije i Egipćana’’. Posebnim naglaskom, on je rekao da ako ovi predlozi ne budu usvojeni, ja 

neću glasati Nacrt zakona  o budžetskoj podeli budžeta Republike Kosova za 2019.godinu. 

 

Berisha je rekao da Ministarstvu za povratak, dodeljen je budžet u vrednosti od 1.900.000 hiljadu 

evra i postoji izveštaj koji nije realizovan u prethodnim godinama. Ponovo se dodeljuje isti 

budžet,  koji koriste za razne projekte i ne namenjuju drugim zajednicama,  za šta su prozvani u 

njihovom mandatu, dok troše se za... Njegova primedba je da još ima izbeglica egipćanske 

zajednice u Crnoj Gori, Makedoniji i Srbiji, dok ovo Ministarstvo ne preduzima nikakve radnje 

da ih vrati, uprkos činjenici  da postoji njihova puna volja  da se vrate na Kosovu, i za nas, rekao 

je, da ova situacija je neprihvatljiva. Stoga, tražim  da ova komisija poseti ove izbeglice u 

regionu, uz mogućnost da prati proces povratka.      

  

Albert Kinolli, što se tiče predlog amandmana 100 A), pokrenuto je od strane PG 6+.  Radi 

korektnosti objasnio je da smo održali zajedničke sastanke sa Ministrom za finansije i budžet g. 

Bedri Hamza, i saglasili smo se oko formule, da svaki predstavnik  od strane PG 6+  da uzme 

deo koji im pripada. Kažem ovo jer prošle godine, bio je namenjen projekat za zajednice, tako, 

da nije bio preciziran  za koje zajednice i sredstva su vraćena  u budžet, kao deficit.   

Sada smo postigli sporazum , da bude odvojeno  ‘’Projekat za zajednice od strane PG 6+’’u 

iznosu od 2,500.000 evro, i pod 2, ‘projekat za druge zajednice ’  a koje nisu uključene u PG 6+. 

Zbog gore navedenih razloga , PG 6+ povlači se od predlog amandmana B) pošto isti je uključen 

u amandman 100 A) stav 1. 

 

Nakon završetka diskusija , zamenik predsednika  konstatovao je da Komisija je jednoglasno 

usvojila dva predlog-amandmana poslanika Veton Berisha,  dok nije usvojila predlog-

amandman 100 B). 

 

Zamenik predsednika, izveštavao je da amandman 101, predložen od poslanika Slobodan 

Petrović, dobio je punu podršku, od Funkcionalne komisije. 

 

Slobodan Petrović,   rekao je da se diskutuje o pitanjima koja su mnogo jasna.  Pričate istu 

istoriju iz dva različita ugla.  Zna se da zastupljenost  druge ne većinske zajednice, je Ustavna 

kategorija, u kojoj svako uživa jednaka prava, bez diskriminacije. Ja sam predstavnik Srpske 

zajednice i smatram da nijedna politička partija, ne može odlučivati o mojim pravima, i to je 

suština da i vi ne postanete  žrtva političkih situacija. 

 

Rasim Selmanaj, naglasio je da je predložio amandmane 128 i 129, i nijedan nije dobio podršku 

Funkcionalne komisije. 

On je zatražio podršku Komisije, za predlog- amandman 128: U budžetskoj organizaciji  

‘Ministarstva omladine i sporta’ organizacijskim kodom  207, vrše se izmene kao u nastavku : 

1.1 U tabeli 3.2,  u pod stav 207100-Sportovi, 80200-Spotska dostignuća, dodaje se novi 

projekat,   ‘Sportska igrališta u Shaptej, Deçan, u iznosu od 50.000 evra’. 

On, je povukao predlog  za amandman 129, u vezi novog projekta  : Spomenik u gradu Deçane, 

u vrednosti od 30,000 evra.  

 

Nakon diskusija, zamenik predsednika konstatovao je  da komisija je jednoglasno usvojila 

amandman 128 poslanika Rasim  Selmanaj, dok nije dobilo podršku  amandman 129. 

 

Zamenik predsednika,  dao je na razmatranje amandman 146, predložen od strane Veton 

Berisha. 

Nakon diskusija , zamenik predsednika konstatovao je da Komisija nije usvojila amandman  146. 
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Zamenik predsednika, dao je na razmatranje amandman147, predložen od strane poslanika  

Albert Kinolli.  

Nakon diskusija, konstatovano je da Komisija je jednoglasno je isti usvojila većinom glasova. 

 

Zamenik predsednika, dao je glasanje amandman 148, predložen od poslanika Danush Ademi.  

Nakon diskusija, konstatovano je da Komisija je jednoglasno isti usvojila većinom glasova. 
 

Nakon završetka diskusija, Komisija za prava i interese zajednica i povratak, jednoglasno se 

složila da se usvoji N/Zakona i Izveštaj sa amandmanima Funkcionalne komisije, i donela  ovu: 

 

Preporuku 

 

I. Nacrt zakona br. 06/L-133 o budžetskoj podeli budžeta Republike Kosova za 

2019.godinu , ne narušava i  ne zadire u prava zajednica.  

II. Komisija je razmatrala predložene amandmane Funkcionalne komisije  i podržala 

amandman 84 B, amandman 128, 147 i 148, dok nije podržala amandman 100 predlog 

A). 

 

III. Preporučuje se predlog za izmenu: 

 

Amandman 1 

 

U tabelarnom delu Nacrt zakona, amandman 100, predlog A) Funkcionalne komisije, u 

budžetskoj organizaciji ‘Ministarstvo rada i socijalnog staranje,  sa organizacijskim kodom 209, 

stav 1.2 preformuliše se kao u sledećem: 

U pod-program “Institucije” 00700,  u kategoriji  “kapitalni troškovi” u tabeli 3.2 dodaje se 

novi projekat “Projekat za ne većinsku i ne srpsku zajednicu” koji nisu deo PG 6+ i PG Srpske 

Liste ” u iznosu od 1,200,000 evra. 

 

Amandman 2 

 

U celom tekstu Nacrt zakona, briše se skraćenica ‘’RAE’’  i zamenjuje se rečju ‘’ za zajednicu 

Roma, Aškalije i Egipćana’’. 

 

 

Sednica je završena u 13:30 časova.   

  

Zapisnik izradila: 

Jedinica za podršku Komisije 

 

       Potpredsednik komisije,  

          __________________ 

      Xhelal Sveçla 

 

 


